
Protokół  nr LI/2018 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 28 maja 2018 r. 
w sali widowiskowej Urzędu Gminy Łęka Opatowska 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Leszek Zalewski o godz.13:30 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica, 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2018 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 

2018-2026 r., 
3) przekazania Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w Poznaniu skargi 

Wojewody Wielkopolskiego na Uchwałę Nr XXXIX/181/2017 Rady Gminy Łęka 
Opatowska z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego 
w miejscowości Piaski wraz z odpowiedzią na skargę oraz aktami sprawy. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad LI Sesji Rady Gminy. 

 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie jako punktu siódmego: 
Podjęcie apelu w sprawie prośby o podjęcie skoordynowanych działań inwestycyjnych 
dotyczących remontu i przebudowy drogi powiatowej oznaczonej nr 5699P i 4510E. 
Wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie proponowaną zmianę 
do porządku obrad „Za” zmianą głosowało 12 -stu radnych.  
 



Idąc dalej poddano pod głosowanie proponowany porządek obrad wraz z naniesioną zmianą. 
„Za” porządkiem obrad głosowało 12 -stu radnych jednogłośnie.  
 
Porządek obrad po zmianach: 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2018 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 

2018-2026 r., 
3) przekazania Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w Poznaniu skargi 

Wojewody Wielkopolskiego na Uchwałę Nr XXXIX/181/2017 Rady Gminy Łęka 
Opatowska z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego 
w miejscowości Piaski wraz z odpowiedzią na skargę oraz aktami sprawy. 

7. Podjęcie apelu w sprawie prośby o podjęcie skoordynowanych działań inwestycyjnych 
dotyczących remontu i przebudowy drogi powiatowej oznaczonej nr 5699P i 4510E. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad LI Sesji Rady Gminy. 

 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z L sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Wiceprzewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z 
powyższym Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 12-stu radnych jednogłośnie. 
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Wobec braku pytań i uwag, Wiceprzewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 
 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od  09.05.2018 r. do 28.05.2018 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 



Następnie Wójt Gminy poinformował o spotkaniu w dniu 29 maja br. w Opolu z Generalną 
Dyrekcją Dróg i Autostrad w sprawie konsultacji nowych propozycji przebiegu planowanej 
budowy drogi S11 przez teren naszej gminy. 
 
Idąc dalej Wiceprzewodniczący Rady zabrał głos: „Z tego wynika, że jeszcze nie ma jednej 
konkretnej wybranej propozycji przebiegu tej drogi”. 
 
Wójt Gminy: „Państwo wcześniej opiniowali na sesji Rady Gminy trzy propozycje, gdzie 
wybrano tą jedną, przebieg wzdłuż torów kolejowych przez Łękę Opatowską myślałem, że ten 
przebieg jest ustalony jednak nie jest. Pojawiły się nowe propozycje. Wierzę mocno, że te 
konsultacje społeczne będą w takim wymiarze, że będzie osiągnięty kompromis”. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad.  
 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 

1) Nr LI/232/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka 

Opatowska na 2018 rok, 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany uchwały budżetowej Gminy 
Łęka Opatowska na 2018 rok, które stanowią załącznik do niniejszej uchwały. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LI/232/2018  
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2018 rok. 
 

2) Nr LI/233/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łęka Opatowska na lata 2018-2026 r., 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2018-2026, które stanowią załącznik do niniejszej 
uchwały. 
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LI/233/2018  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2018-2026 r. 
 

3) Nr LI/234/2018 w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi 

Administracyjnemu w Poznaniu skargi Wojewody Wielkopolskiego na 

Uchwałę Nr XXXIX/181/2017 Rady Gminy Łęka Opatowska 

z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego 

w miejscowości Piaski wraz z odpowiedzią na skargę oraz aktami sprawy. 

 

Głos zabrała Radca Prawny G. Drzazga: „14 maja br. wpłynęła do naszego urzędu, 
skierowana przez Wojewodę Wielkopolskiego skarga na uchwałę nr XXXIX/181/2017 z dnia 



30 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego w miejscowości Piaski. Ta uchwała została przez 
Państwa wcześniej podjęta normalnym, trybem poszła do Wojewody Wielkopolskiego. Została 
zaakceptowana i weszła w życie. Po kolejnej analizie okazało się, że jest błąd w naszej 
uchwale, błąd, który musi być poprawiony, który powinien zostać wykreślony. Z uwagi na całą 
procedurę planistyczną ta forma skargi będzie najszybszą w tej chwili do zrealizowania. 
Wygląda to w ten sposób, że słusznie dopatrzył się Wojewoda, iż w § 12 w pkt. 2 lit. a tiret 1 i 
w lit. b w tirecie 2, iż został ujęty zapis RM, który oznacza zabudowę zagrodową co jest 
niezgodne z przepisami ustawy, w którym jest mowa o scalaniu gruntów i tu w tym zakresie 
niestety Rada Gminy nie ma uprawnień do tego, aby podejmować takie akurat działania w 
zakresie scalania i podziału ponieważ to nie może dotyczyć właśnie gruntów rolnych. 
Wszystkie pozostałe tak, natomiast grunty rolne muszą być z tego wyłączone. W związku z 
tym, że jest ten zapis jako błąd techniczny co było przez Pana architekta tłumaczone jak to się 
stało należy go wyeliminować. Państwo wiecie, iż wcześniej mieliśmy okazję w miesiącu 
kwietniu podejmować również uchwałę w zakresie tego planu już konkretnego tylko autorem 
pierwszej skargi była osoba bezpośrednio zainteresowana najlepiej uchyleniem całego planu 
zagospodarowania. Proponuje się, żeby przekazać tą skargę z całą dokumentacją do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego zgodnie z przepisami art. 54 § 2 ustawy prawo o 
postępowaniu przed sądami administracyjnymi i uznać ją za zasadną. Przepis ustawy o 
gospodarce nieruchomościami, wyraźnie mówi, że zakres stosowania przepisów o scalaniu i 
podziale nieruchomościami stosuje się do nieruchomości położonych na obszarach 
przeznaczonych w planach miejscowych na cele inne niż rolne i leśne czyli rolne nie mogą być 
podejmowane. W tej propozycji uchwały chodzi o to, żeby ją przekazać do sądu. Sąd rozpozna 
a myślę, że uzna, że jest to istotne naruszenie prawa, my się z nią zgadzamy tym razem i jest 
propozycja by Państwo zobowiązali Pana Wójta do udzielenia odpowiedzi na skargę tak jak to 
było z poprzednią skargą i ewentualnie, jeżeli Państwo wyrazicie zgodę, aby upoważnić Pana 
Wójta do reprezentowania oraz umożliwili P. Wójtowi do udzielenia dalszego pełnomocnictwa. 
Myślę, że nie będzie tu tajemnicę, że wstępnie jak Państwo wyrazicie zgodę będę poprzez 
moją osobę reprezentować gminę przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym i tam będę 
reprezentowała Państwa a później Wójta w tej kolejności. W związku z tym proszę, czy są 
jakieś pytania?”  
 
Radny Zalewski: „Wszystko jasne nie ma pytań. Przyznajemy się do błędu, powód - kwestia 
techniczna”. 
 
Wobec braku pytań i uwag odczytano projekt w/w uchwały i poddano pod głosowanie.  
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LI/234/2018  
w sprawie przekazania Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu w Poznaniu skargi 
Wojewody Wielkopolskiego na Uchwałę Nr XXXIX/181/2017 Rady Gminy Łęka 
Opatowska z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego w miejscowości 
Piaski wraz z odpowiedzią na skargę oraz aktami sprawy. 
 
Ad. 7. Podjęcie apelu w sprawie prośby o podjęcie skoordynowanych działań 
inwestycyjnych dotyczących remontu i przebudowy drogi powiatowej oznaczonej nr 
5699P i 4510E 
 
Głos zabrał Wiceprzewodniczący: „Ten punkt związany jest z naszą odpowiedzią na uchwałę 
w sprawie apelu, którą podjęła Rada Gminy w Bolesławcu, u nas po konsultacji z Radcą 
Prawnym podejmiemy nie uchwałę, lecz Apel. 
 
Radca Prawny: „My mamy w obowiązującym statucie różne dopuszczalne formy 
podejmowania decyzji przez Radę Gminy. Jedną z form jest apel. Nie jest to forma uchwały 



tylko apel, który już wcześniej podejmowaliśmy w tym gronie. W związku z tym 
zaproponowaliśmy taki apel bo to jest tylko i wyłącznie wyrażenie naszego stanowiska i ono 
jest niezobowiązujące dla organów które są”. 
 
Radny Zalewski: „Apel jest zwrócony do powiatów wieruszowskiego i kępińskiego. Krótko 
mówiąc Rada Gminy w Bolesławcu zwraca się z apelem do Rady Powiatu Kępińskiego i 
Wieruszowskiego o podjęcie skoordynowanego działania polegającego na remoncie i 
przebudowie drogi powiatowej na odcinku od mostu na rzece Prośnie do skrzyżowania z drogą 
krajową nr 11 w naszej gminie a w szczególności do zabezpieczenia środków finansowych na 
ten cel w budżetach powiatów na 2019. My apelujemy o to samo”. 
 
Następnie odczytano w/w apel, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu i poddano 
pod głosowanie.  
 
Po odczytaniu apelu, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła apel Nr LI/1/2018 w sprawie prośby o podjęcie 
skoordynowanych działań inwestycyjnych dotyczących remontu i przebudowy drogi 
powiatowej oznaczonej nr 5699P i 4510E. 
 
Idąc dalej, Wiceprzewodniczący spytał radnych powiatowych „Czy są jakieś szanse na 
pozytywne odniesienie się do podjętego apelu?” 
 
Radny Powiatowy D. Gąszczak: „Mówiłem to na przedostatniej sesji do tyłu, że jak takie 
spotkanie będzie to proponowałem wtedy, żeby cztery podmioty razem usiadły do rozmów. Bo 
zawsze szansa na dofinansowanie tej drogi jest. Spotkały się dwie gminy, teraz musiałyby 
spotkać się powiaty i wspólnie coś zadecydować. Trzeba podjąć rozmowy”. 
 
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Brak interpelacji. 

 

Ad. 9. Wolne wnioski i informacje 

 

Głos zabrał Radny M. Mega, który przedstawił pismo w imieniu mieszkańców Szalonki w 

sprawie remontu i budowy drogi w Szalonce od nr 11 do Państwa Strzeleckich, które stanowi 

załącznik. 

 

Wójt Gminy: „To ta Rada rozpoczęła modernizację tego odcinka drogi zgodnie z ustaleniami, 

znacznej części tych mieszkańców, którzy się pod pismem podpisali. Bo w zeszłym roku do 

zrobienia został ten odcinek od drogi krajowej nr 11 do skończenia. Była Pani Sołtys w tej 

sprawie i zgłaszała kwestię tego odcinka o który Państwo apelują, którą na pewno 

przeanalizuję i z tym Państwem się spotkam. Doskonale pamiętam, jak była kobieca 

reprezentacja z Szalonki w wielki piątek przed świętami i był temat przedstawiony. Jesteśmy 

na etapie jak gdyby przed podpisaniem umowy na dostarczenie kamienia i tam Szalonka też 

jest ujęta jak i w funduszu sołeckim jak i środkach, które Państwo Radni wyasygnowali. 

Natomiast jak to będzie rozważone i w jakim stopniu to będzie wprowadzone do budżetu na 

przyszły rok odnośnie odcinka przy tych Państwach, którzy tam mieszkają, którzy naprawdę 

mają problem nie będzie to tylko i wyłącznie moja dobra wola, ale również Rady Gminy, skoro 

by miał tamten chociaż krótki odcinek drogi być wykonany od początku do końca a to jest 



droga gminna i zdaję sobie sprawę, że Ci mieszkańcy chcieliby chociaż troszeczkę poprawy 

jakości życia”. 

 

Radny Zalewski: „Odnośnie w/w odcinka, jak się jedzie do Państwa Strzeleckich. Jest coś 

takiego zaznaczone - prywatna droga i jedziemy jak gdyby tą prywatną drogą polną, pomimo, 

iż jest tam napis że nie wolno, tym bardziej uważam że ta droga wymaga wyjaśnienia. Ja 

mówię o drodze jak wyjeżdżamy ze wsi Szalonka koło Pani Sołtys”.  

Kierownik Referatu Budownictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Tomasz 
Jerczyński: „To jest teren prywatny tam drogi praktycznie nie ma, tam sobie mieszkańcy ułatwili 
przejazd, żeby nie jechać naokoło”. 
 
Wójt Gminy: „Trzeba by te 100 metrów dołożyć”. 
 
Radny Rogalewski: „Wobec tego, iż inwestycja na ulicy Kwiatowej - oświetlenie uliczne 
dobiegła końca w imieniu mieszkańców i swoim chciałbym serdecznie podziękować.”. 
 
Radny Bartosik: „Ja mam wniosek dot. lustra, jak się wyjeżdża z ulicy Wrzosowej jest tam 
bardzo niebezpiecznie. Przydałoby się tam lustro od strony zakrętu ze starej szkoły, tam może 
dojść do tragedii”. 
 
Radny Olbrych: „Odnośnie lustra też mi się przypomniało, jak Pan Wójt pamięta na ostatnim 
zebraniu w Biadaszkach Pan Szalek zgłaszał potrzebę lustra na Wielisławicach i kiedyś mi 
się spytał czy coś w tym temacie wiadomo? Chciałbym prośbę ponowić.  
Druga kwestia jest odnośnie drogi w kierunku Piasek i nieszczęsnych wyboi, które były kilka 
razy zgłoszone. Żartobliwie powiem, iż przekażę kwestię Radnemu Rogalewskiemu to może 
będzie ta sprawa załatwiona szybciej”. 
 
Wójt Gminy: „Żartobliwą wypowiedź Radnego Olbrycha przyjąłem do wiadomości. Pan 
Przewodniczący ostatnio zaznaczył na dyżurze, iż najbliższa sesja absolutoryjna planowana 
jest na 13 czerwca br. i na koniec czerwca również. Natomiast ja już dzisiaj informuję, iż jak 
przyjdzie informacja na koniec czerwca lub początku lipca odnośnie środków z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska, chce wierzyć, że będzie to pożyczka z której będziemy mogli 
skorzystać, że będzie ona w takim wymiarze że wypuścimy kolejną dużą inwestycję. Pani 
Skarbnik przed chwilą zerknęła w zestawienia dot. realizacji inwestycji w sensie majątkowym 
Sprawa wygląda tak, że w zeszłym roku wykazaliśmy przeszło 3 mln. zł.  inwestycji 
majątkowych. Dzisiejsze Państwa decyzje związane z salą widowiskową, ze szkołą  
w Siemianicach i z przedszkolem oraz żłobkiem w Łęce Opatowskiej to już jest 9 mln. zł. 
Jesteśmy w maju i jest 3 razy więcej aniżeli w zeszłym roku i na tą chwilę działamy tylko i 
wyłącznie na polu własnych środków z budżetu gminy i myślę, że to jest najważniejsze. 
Dziękuję”.  
 
 Ad. 10. Zakończenie obrad  LI Sesji Rady Gminy.   
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Leszek Zalewski o godz. 15:00 zamknął 
obrady LI Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
Protokółowała:        Wiceprzewodniczący Rady 
/-/Renata Woźnica                      /-/ Leszek Zalewski 
 
    

  


